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Leden 
 
3.1.  trochu statistiky … 
 
 
 

          
 
 
 
 
8.1. ze zasedání zastupitelstva: jedním z hlavních bodů byla diskuse o novele vyhlášky 
statutárního města Plzně, kterou se stanoví systém sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálního odpadu, včetně jejich rozložitelné složky a systému nakládání 
se stavebním odpadem. Hlavním diskutovaným bodem bylo ukládání stavební suti. Všichni 
se přikláněli k názoru, že pokud nebude možnost ukládat menší množství stavebního 
odpadu do kontejneru, budou opět vznikat černé skládky, jejichž úklid si vyžádá daleko  
větší objem finančních prostředků. 
Starosta Zdeněk Jílek informoval zastupitele o dokončení 1.části ulice Rolní, kde došlo 
k položení druhé vrstvy asfaltu a následně dojde k lepšímu usazení některých vpustí 
kanalizačních. Plánuje se úprava horní části Stromkové ulice ( od školky k domu pana 
Ereta ), včetně odvodnění. Také na lukách dojde k položení asfaltové vrstvy a to od hráze 
až k místu dnešního vyasfaltovaného povrchu, tj. cca 600metrů a oprava výtluků cesty 
ústící do Touškovské ulice ve Skvrňanech.  
Dále informoval o hotovém projektu na vybudování cyklostezky od kapličky v Kyjově do 
Malesic. Je platné stavební povolení, přibližně 2,5 milionu korun je na akci připraveno 
v rozpočtu města Plzně a v letošním roce by mělo dojít k zahájení vlastních prací. 
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13.1. článek v MF DNES o západním okruhu. 
 

 

 

                                
 
13.1.  první kolo volby prezidenta, které se konalo v pátek 12.1. a v sobotu 13.1. bylo 
ukončeno ve 14. hodin. Zde jsou kandidáti na tento post: 
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15.1.  do druhého kola prezidentské volby postupuje Miloš Zeman a Jiří Drahoš. 
 

 
 
 
 
 
26.1. a 27.1. druhé kolo prezidentských voleb. Vítězem se stává Miloš Zeman. 
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Únor 
 
10.2. se ve schránkách na dopisy objevily pozvánky na tradiční masopust v Radčicích. 
 

 
 
 
12.2. ze zasedání zastupitelstva: starosta mimo jiné informoval o zasedání Rady města 
Plzně, která měla na programu „ Rozšíření městského kamerového dohlížecího systému“ 
na území našeho městského obvodu. Kamerový systém by měl napomoci k odhalování 
trestné a přestupkové činnosti, projevy vandalismu, nedovoleného parkování a dalších 
protiprávních jednání. Dojde k osazení dvou kamer. Jedna bude umístěna na zastávce 
MHD v křižovatce ulic V Radčicích a Na Jívách, druhá na Radčické návsi. Celkové 
náklady na projekt budou 608 655 ,- Kč. Dotace ministerstva vnitra činí 547 tisíc korun, 
město Plzeň se spolupodílí částkou 61 655 ,- Kč, náš obvod hradí odborné firmě zhotovení 
projektu. K instalaci kamer by mělo dojít v průběhu letošního roku.  
 
12.2. odpoledne přešla přes naší obec sněhová přeháňka, přesněji řečeno „bílá tma“, která 
se vyznačovala sněhovými krupkami a zvláštní světelnou atmosférou, kterou připomínají 
následující snímky. 
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17.2. tradiční masopustní veselice na následující fotoreportáži jasně ukazuje, že tato akce je 
mezi občany Radčic stále velmi populární.  

 



 6 

   
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 



 7 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



 8 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



 9 

Březen 
 
25.3. na ÚMO 7 v zasedací místnosti se uskutečnila akce „ Velikonoční výroba vajíček“ za 
účasti nejen dámské, ale i dětské veřejnosti Radčic. 
 
 
26.3. ze zasedání zastupitelstva: starosta Zdeněk Jílek seznámil přítomné se zněním dopisu 
ředitele Správy veřejného statku města Plzně ing. Sterlyho, který obsahuje žádost o 
příspěvek na akci vybudování cyklostezky Radčice – Malesice. SVS města Plzně má na 
tento podnik vyčleněnu částku 3 milióny Kč, celkové náklady však budou činit 6,5 mil. Kč. 
Poskytnutí příspěvku bude i důkazem toho, že náš obvod má na vybudování cyklostezky 
zájem. Starosta navrhuje podílet se částkou 100 tisíc korun. V hlasování byl vyjádřen 
100% souhlas. 
Na úřadě se uskutečnilo jednání ohledně úpravy meandru řeky Mže.  
Na ÚMO 7 přišla žádost občanů bydlících v ulici Ke Kovářce o vybudování hlavního 
kanalizačního řadu, aby se poté mohli připojit na kanalizaci. Starosta žádost projedná 
s náměstkem primátora ing .Šindelářem a požádá jej o přípravu technického řešení. 
  
28.3.  se uskutečnilo na ÚMO 7 v zasedací místnosti tradiční „posezení pro seniory“. Tato 
akce se stává mezi staršími občany stále více populární. 
 
29. – 31.3. v tyto dny se Radčice staly po roce opět součástí tradic, jejichž kořeny sahají 
až do doby vlády Marie Terezie. Tak zvané „Velikonoční rachtání“ se stále udržuje při 
životě, přestože chlapců „ Rachtáčů “ již není na ulici vidět tolik, jako v minulosti. 
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Duben 
 
4.4. se uskutečnil 37.ročník sportovní akce „Běh okolo Zámečku“. 
 
21.4. padl teplotní rekord pro tento den. Médium „deník.cz“ čtenářům přinesl krátkou 
zprávu o tomto jarním překvapení. 
 

 
 

      
 
 



 11 

Květen 
 
4.5. čekání na okamžik, kdy snad konečně zaprší, je společné přání snad všech obyvatel 
republiky. Dlouho trvající sucho trápí hlavně zemědělce a vodohospodáře, také zahrádkáři  
doufají, že se konečně dočkají vody. Na následující mapě, (autor: intersucho.cz) jsou dobře 
viditelné oblasti nejvíce zasažené suchem. 
 

 
 
 
14.5. ze zasedání zastupitelstva: zůstatek hospodaření městského obvodu Radčice za rok 
2017 činí 4 509 456,40 Kč. Částka bude převedena do Fondu rezerv a rozvoje našeho 
obvodu. Dokumentace k dílčímu závěrečnému účtu byla zveřejněna na úřední desce 
v termínu 18.4.2018 – 14.5.2018. 
Starosta oznámil zastupitelům, že 2.května 2018 byl předán na Správu veřejného statku 
města Plzně projekt na akci pod názvem „Odpočinkové místo u řeky Mže“. Z rozpočtu 
města je vyčleněno na tento podnik kolem 2 milionů korun. 
Byla ukončena vnější úprava budovy bývalé hasičské zbrojnice, spočívající v rekonstrukci 
chodníku a plotu okolo zadní části objektu. Vybudováním nového zadního vchodu, 
chodníku a vjezdu bude možné oddělení přízemí a I.patra budovy. 
 
26.5. se uskutečnil „Den sousedů“ ve Stromkové ulici v Radčicích. Akce se setkala 
z velikým zájmem a počasí přálo účastníkům na 100%. Na následující fotoreportáži je 
patrná pohodová atmosféra. 
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31.5.  nejteplejší měsíc květen od roku 1775 !! Tolik zpráva meteorologů. 
 

     
 
 

Červen 
 
11.6. ze zasedání zastupitelstva: před jednáním zastupitelů se uskutečnila schůzka se 
zhotoviteli „ Knihy o „Radčicích “ , panem Drnkem a Brachtlem. S autory knihy bylo 
jednáno již poněkolikáté a je jim neustále vytýkáno, že dílo obsahuje značné nepřesnosti a 
omyly. Proto bude předložen dodatek smlouvy, jejímž předmětem bude od díla odstoupit. 
Úřad obdržel žádost o schválení úpravy provozní doby pošty z důvodu, že díky 
čtyřhodinové polední pauze má velký problém sehnat pracovníky na přepážku. Navrhují 
upravit pracovní dobu tak, že 2x v týdnu by bylo otevřeno odpoledne od 13:00 do 17:30, 
2x dopoledne od 9:00 do 13:30 hodin a 1x v týdnu 12:00 – 16:30. Starosta uvedl, že 
k úpravě provozní doby nemá v zásadě připomínky, požaduje však zachování otevírací 
doby odpoledne jednotně ve stejných časech , tj. 13:00 – 17:30 hodin. Zastupitelé se 
s názorem starosty ztotožnili.  
 
12.6. Kyjovský a Radčický les se staly vyhlášenou rekreační oblastí. Bylo to schváleno 
zastupiteli města Plzně.  
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Červenec 
 
5.7. se měla uskutečnit na hřišti Sokola Radčice vzpomínková akce na Jana Husa. Po 
průtrži mračen se přesunula na nový termín – 13.7.2018. 
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13.7.  tentokrát počasí přálo a vzpomínka na Jana Husa se mohla uskutečnit, byla ještě 
obohacena o vědomostní soutěž, kterou připravil  Radek Hejduk. 
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15.7. se uskutečnilo „ Hudební odpoledne“ u mostu přes Mži. Akce se setkala se zájmem 
občanů a dětí, pro které byla připravena nafukovací skluzavka. Možná byla založena nová 
tradice, která přispěje k lepšímu poznání spoluobčanů. 
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16.7. přešlo přes Radčice krupobití. Na následujícím snímku je patrné, jaký příval a jakou 
viditelnost tento úkaz přinesl. 
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20.7. přes všechny problémy, které přineslo do tohoto datumu nevyzpytatelné počasí, mají 
někteří spoluobčané velmi solidní úrodu různého ovoce a zeleniny. Fotografie to jasně 
dokazují. 
 

 
 
 
 

 
 
 



 21 
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Srpen 
 
1.8. konec veder v nedohlednu : 
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24.8.  pokračuje výstavba cyklostezky na Malesice. Stav k tomuto datumu na reportáži. 
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Září 
 
4.9.  vlaštovky a jiřičky se připravují na odlet do Afriky. V tropické Africe přezimují a 
koncem dubna příštího roku se zase vrací k nám. Ne však všechny přežijí nástrahy dlouhé 
cesty, ornitologové odhadují, že se jich vrátí asi třetina. Na snímku z Prašné ulice. 
 

 
 
 
10.9.  ze zasedání zastupitelstva: starosta informoval přítomné o rozdělaných akcích, které 
se nestačí realizovat do konce funkčního období stávajícího zastupitelstva a automaticky 
přejdou do dalšího : kamerový a dohlížecí systém na území našeho obvodu – realizováno 
firmou SUPTEL – předpokládá se, že firma osadí dvě otočné kamery během října. 
Kaplička na návsi – opětovné zhotovení kopie sochy sv.Václava, která byla umístěna ve 
výklenku na zadní straně návesní kaple. Akci zabezpečuje (také finančně) Správa 
veřejného statku města Plzně. V současné době je zhotoven sádrový odlitek od sochaře 
Petra Círla, dle kterého již zhotovuje sochu z kamene.  
Chodník ke „Klečkolandu“ – akce, která se plánuje tři roky, započne koncem tohoto týdne. 
 
19.9. opět teplotní rekordy – články o počasí na titulních stranách deníků. 
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21.9. horký týden vyvrcholil vichřicí a prudkým ochlazením. Nad Radčicemi se přehnala 
pořádná bouře, mraky působily hororovým dojmem. 
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27.9.  dokončen asfaltový povrch na cyklostezce do Malesic. 
 
28.9. pokračuje výstavba chodníku okolo „Klečkolandu“ 
 

 
 
 
 
30.9. totálně vyschlé koryto potoku v Radčicích. 
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Říjen 
 
1.10. z mimořádného zasedání zastupitelstva: starosta informoval přítomné o blížícím se 
dokončení chodníku ke „Klečkolandu“, chybí jen dodělat spodní část  a úprava 
komunikace a přilehlé zeleně. 
Bude 3.října otevřena stezka pro pěší a cyklisty Radčice – Malesice. 
Započalo budování další cyklostezky za mostem přes řeku Mži ve směru na Křimice. 
Starosta poděkoval spolku „Čtvrtečků“ za jejich činnost při zvelebování míst v obci, 
ale i v radčickém lese. 
 
 
3.10.  slavnostní otevření nové cyklostezky z Radčic do Malesic. 
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5.10. – 6.10. komunální volby. Následují zvolení zastupitelé Radčic.  
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13.10.  počasí na sebe upozornilo opět teplotními rekordy.  
 

 
 
 
28.10.  sto let republiky  - na mnoha místech byl tento svátek spojen s vysázením lípy, která 
je symbolem našeho státu. Také Radčice nezůstaly pozadu a skupina občanů a zastupitelů 
se sešla k tomuto slavnostnímu aktu. 
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31.10. se sešli zvolení zastupitelé, aby zvolili starostu , místostarostu a přidělili funkce 
předsedy kontrolního a předsedy finančního výboru zvoleným zastupitelům. Zasedání 
bylo zahájeno dosavadním starostou panem Zdeňkem Jílkem. 
Proběhlo složení slibu členů zastupitelstva : „ Slibuji věrnost České republice. Slibuji na 
svou čest a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu města a jeho 
občanů a řídit se Ústavou a zákony České republiky“. Toto přečetl stávající starosta a  
zastupitelé podle abecedy pronesením slova „slibuji“ a podpisem na připraveném archu 
vše potvrdili. 
Při volbě starosty dostal nejvíc hlasů pan Mudr. Rolando Arias. Co se týká místostarostů, 
zvítězil návrh, který prosazoval, aby obvod měl dva místostarosty, kterými se stali pánové 
Jiří Kuba a Bc. Tomáš Goesl. Předsedou finančního výboru byl zvolen ing. František 
Houdek a předsedou kontrolního výboru ing. Jaroslav Kohout. 
Prvním bodem diskuse, kterou otevřel nově zvolený starosta Mudr. Rolando Arias, byl 
v poslední době nejčastěji diskutovaný sjezd z obchvatu do Radčic. Uvedl, že ani výsledek 
ankety, která byla zveřejněna na soukromých webových stránkách pana Goesla 
www.radcice.info nepřinesl jednoznačný názor. Výsledek byl 57% ku 43% ve prospěch 
sjezdu. Proto bude starosta jednat s vedením města, městskými organizacemi i zástupci 
investora, aby zjistil maximum informací, ty budou předány veřejnosti a problém sjezdu 
bude opětovně otevřen. 
Na závěr diskuse vystoupil končící starosta Zdeněk Jílek, který využil možnosti poděkovat 
občanům za hlasy ve volbách. Upozornil, že za uplynulé volební období se mnoho vykonalo, 
další akce jsou rozdělány a budou se dokončovat.  
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31.10. portrét nového starosty: lékař Rolando Arias, narozen v roce 1966, bytem  
Jilmová 132/10, má již zkušenosti z komunální politikou. Na jaře roku 2013 nahradil 
v městském zastupitelstvu Plzně herce, autora divadelních her a režiséra Antonína 
Procházku, který na funkci rezignoval pro pracovní vytížení.  
 

 
 
 
 

Listopad 
 
15.11. pokračují práce na výstavbě cyklostezky do Křimic. 
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17.11. proběhla instalace vánočního stromu na návsi. 
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26.11. fotografie, před několika dny instalovaných kamer u zastávky MHD a u kapličky. 
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Prosinec 
 
1.12. Mikulášská nadílka v restauraci Radčický dvůr. 
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3.12. tradiční zpívání koled a rozsvícení stromečku na návsi u kapličky. 
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                                            ….. a dřevěné známky na památku 



 42 

12.12. předvánoční posezení seniorů v zasedací místnosti na ÚMO 7. 
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